
O delu svetov potrošnikov
tako in drugače

Problematika o tem področju je bila pred ne-
davnim tudi predmet razprave na Predsedstvu
OK SZDL. Ob ocenjevanju dela svetov potrošni-
kov je namreč ugotovljeno, da se niso v praksi
dovolj uveljavili, niti niso dali približno tistih učin-
kov, katere so od njih pričakovali. Nedvomno je
eden izmed glavnih problemov ta, da je potrebno
premostiti mnenje, da se lahko ustavna vloga
organiziranih potrošnikov uresničuje spontano
brez trajne in aktivne vloge ter angažiranja tako
družbenopolitičnih organizacij kot tudi celotne
družbene skupnosti. Ob tem jc prisoteh še pro-
blem s predpisi, ki to področje urejajo v številnih
vprašanjih, povezanih s praktičnim delovanjem
organiziranih potrošnikov, zaradi česar so nema-
lokrat prisotne različne dileme, nejasnosti ter za-
blode tako v KS kot v drugih organih družbeno-
politične skupnosti. Kar pa se tiče zakonodaje, je
te dovolj - v glavncm pa vsebuje le načelna in
splošna določila o delovanju svetov potrošnikov.

Sveti potrošnikov so na nivoju občine organizi-
rani v konferenco svetov potrošnikov s sekretari-
atom pri OK SZDL, v KS pa potrošniški sveti (od
38 KS v naši občini imajo ta organ le v 26) delujejo
pri skupščinah KS. V naši občini deluje poleg
omenjenih še svet konference potrošnikov pri
SOZD Mercator.

Pri njihovem vsakodnevnem delovanju pa se v
viškorudniški občini srečujemo predvsem z že
omenjeno preslabo in nepopolno organiziranostjo
(morda bi zaradi kadrovskih problemov kazalo v
več manjših KS formirati medkrajevni svet po-
trošnikov), z nezadovoljivim kadrovskim sesta-
vom, kar spremljajo tudi nepoučenost članov vod-
stev, nepovezanost z drugimi dejavniki, nezado-
voljiva pomoč pri izvajanju administrativnih in

drugih opravil . . . Seveda pa v občini nekateri
sveti s svojim delom izstopajo, npr. v KS Brezovi-
ca, Vič, Malči Belič . . . To se odraža tudi v
skladnem in dobrem dclu v odnosno s sekretari-
atom konference svetov potrošnikov na občin-
skem nivoju. Le-ta si želi predvsem večje poveza-
nosti s KS in obojestranskega sodelovanja.

Sicer pa se je omenjeni sekretariat v zadnjem
obdobju največkrat loteval problemov o osnovni
in drugi preskrbi potrošnikov, razreševanju vpra-
šanj energetike in tovrstne preskrbe, organizira-
nju ozimnic, sprejemanju odloka o obratovalnem
času poslovalnic in gostinskih lokalov . . . Vse
pohvale vreden pa je pričetek organiziranja infor-
rairanja in posvetovanja med potrošniki z aktual-
nimi temami: toplotna in hidro zaščita stanovaj in
pridelava biotične neoporečne hrane. V ciklu teh
posvetovanj bodo sledili še posveti o zdravi pre-
hrani družine in koriščenju sončne energije v go-
spodinjstvu ter drugi . . .

Seveda pa bo potrebno storiti več naporov za
izboljšanje organiziranosti in delovanja svetov po-
trošnikov. To pa pomeni, v jeseni formirati te
organe v tistih KS, kjer jih še ni, kadrovsko
okrepiti vrste teh organov, organizirati izobraže-
vanje članov sveta potrošnikov in samih potrošni-
kov, sprejeti program aktivnosti, odločneje pose-
gati v načrtovanje preskrbe, soodločanje pri dolo-
čanju namembnosti lokalov, zagotavljanje preskr-
be z vključevanjem posebnega dela . . .

Predsedstvo OK SZDL je podprlo usmeritve
nadaljnjega dela sekretariata konference svetov
potrošnikov in ob tem še posebno zahvalo in
podporo za neumorna prizadevanja in trud izrekla
njegovemu predsedniku Binetu Otorepcu.


